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Abstract (en)
[origin: WO9117975A1] Tertiary amines and quaternary ammonium compounds which are characteristic in that they contain two longer alkyl or
alkenyl groups and at least one ester group which can be hydrolyzed and thereby confer to the compounds a different ionic character than the
original one. The tertiary amines and the quaternary ammonium compounds are useful among other things as bactericides and textile softeners.
The tertiary amines and quaternary ammonium compounds are characterized by general formulae (I) and (II), respectively, wherein R are straight
of branched alkyl or alkenyl groups with 7 to 24 carbon atoms, R1 is an alkyl group with 1 to 4 carbon atoms, n is an integer of 1 to 4 and R' and R''
independent of each other are hydrogen, alkyl- or hydroxy- alkyl groups with 1 to 3 carbon atoms or hydroxyl groups, m is 0 or 1 and A is a group
containing an ester group or a group containing an amido function and is a group 1) -(O-CH2-CHR''')p-O-C(O)-(CH2)q- 2) -C(O)O-CHR'''-CH2-(O-
CHR'''-CH2)p- 3) -C(O-CH2-CHR''')p-O-C(O)-O-CHR'''-CH2-(O-CHR'''-CH2)p- 4) -C(O)-O-CH2-C(OH)H-CH2- or 5) -C(O)-NH-(CH2)z-, wherein R'''
is hydrogen or a methyl group, p is 0 to 5, q is 1 or 2 and z is 2 or 3, whereby, however, the total number of alkyleneoxide groups in groups of type 3
does not exceed 5, R2 is an alkyl or hydroxyalkyl group with 1 to 4 carbon atoms and X is an anion.

Abstract (fr)
L'invention concerne des composés d'amines tertiaires et des composés d'ammonium quaternaire qui se caractérisent par le fait qu'ils contiennent
deux plus longs groupes alkyle ou alcényle et au moins un groupe ester qu'on peut hydrolyser et qui peut donc conférer aux composés un caractère
ionique différent de celui d'origine. Les composés d'amines tertiaires et les composés d'ammonium quaternaire sont utiles, entre autre choses, en
tant que bactéricides et assouplissants pour les textiles. Les composés d'amines tertiaires et les composés d'ammonium quaternaire correspondent
respectivement aux formules générales (I) et (II), où R représente un groupe alkyle ou alcényle droit ou ramifié ayant de 7 à 24 atomes de carbone,
R1 représente un groupe alkyle ayant de 1 à 4 atomes de carbone, n est un entier variant de 1 à 4 et R' et R'' représentent indépendamment l'un
de l'autre, hydrogène, des groupes alkyle ou des groupes hydroxy-alkyle ayant de 1 à 3 atones de carbone ou des groupes hydroxyle, m vaut 0 ou
1 et A représente un groupe renfermant ester ou un groupe contenant une fonction amido et est un groupe 1) -(O-CH2-CHR''')p-O-C(O)-(CH2)q-,
2) -C(O)O-CHR'''-CH2-(O-CHR'''-CH2)p-, (3) -(O-CH2-CHR''')p-O-C(O)-O-CHR'''-CH2-(O-CHR'''-CH2)p-, (4) -C(O)-O-CH2-C(OH)H-CH2- ou 5)
-C(O)-NH-(CH2)z-, dans lequel R''' représente hydrogène ou un groupe méthyle, p varie de 0 à 5, q vaut 1 ou 2 et z vaut 2 ou 3, ce qui fait que,
par conséquent, le nombre total de groupes alkylénéoxyde dans les groupes de type 3 ne dépasse pas 5, R2 représente un groupe alkyle ou
hydroxyalkyle ayant de 1 à 4 atomes de carbone et X représente un anion.
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